

CONTENTS

目錄

- 1 To Our Readers (致讀者)
- 3 Preface (前言)
Wolfgang Behr, Jingtao Sun (畢鶚、孫景濤)

Articles 論文

- 5 More on the Morphological Typology of Sinitic
(再論漢語方言的形態類型)
Giorgio Francesco Arcodia (馬振國)
- 27 Network Perspectives on Chinese Dialect History: Chances and
Challenges
(從演化網絡的角度來研究漢語方言史 —— 機遇與挑戰)
Johann-Mattis List (游函)
- 48 Proposal for a Transcription of Chinese Characters in the Study
of Early Chinese Language and Literature
(早期漢語言文學研究中的漢字釋讀方法新探)
Nathan W. Hill (丘內藤)
- 61 Origins of Jino Fricatives
(基諾語擦音的來源)
Norihiko Hayashi (林範彥)
- 78 Derivational Verbal Morphology in Khaling
(卡嶺語動詞的派生形態)
Guillaume Jacques (向柏霖)
- 86 Phrasing, Prominence, and Morphotology: How Utterances are Divided
into Tone Groups in Yongning Na
(短語切分、重點突出與形態聲調學 —— 永寧摩梭話的語句如何
形成聲調組)
Alexis Michaud (米可)
- 117 New Perspectives on the Suprasegmentals in mBrugchu Tibetan:
An Introduction to the Tonogenesis Triggered by a Breathy
Voice

(對舟曲藏語超音段音素的新見解 —— 被氣聲引起的聲調發生論)

Hiroyuki Suzuki (鈴木博之)

140 The Gelong Language in the Multilingual Hub of Hainan
(海南島的哥隆語)

Andy C. Chin (錢志安)

157 Sound Correspondence and the Comparative Study of Miao-Yao Languages: From the Perspective of the Pervasiveness of Sound Correspondences

(語音對應與苗瑤語比較研究 —— 從普遍對應的角度看)

Feng Wang (汪鋒)

Appendices 附錄

177 Style Sheet for the *BULLETIN OF CHINESE LINGUISTICS* (
(《中國語言學集刊》稿約及撰稿格式)

181 Appendix I: Board of Directors and Officers of the Li Fang-Kuei Society for Chinese Linguistics

(紀念李方桂先生中國語言學研究學會董事及執行委員名單)

184 Appendix II: Four Awards of the Li Fang-Kuei Society for Chinese Linguistics

(四種獎項及申請辦法)

185 Appendix III: 2014-15 LFK Book Award

(2014-15 四年李方桂語言學論著獎)

186 Appendix IV: Letter from the LFKS to the Public

(李方桂學會致讀者的公開信)

189 Appendix V: Donors to the Li Fang-Kuei Society Endowment Fund

(紀念李方桂先生中國語言學研究學會贊助人名單)